



**National Competition**  
**for Canadian Amateur Choirs**  
**Concours national pour**  
**chœurs amateurs canadiens**

*in collaboration with / en collaboration avec*



Canada Council  
for the Arts    Conseil des arts  
du Canada

**For Immediate Release / Pour publication immédiate**

(French Version follows / Communiqué FRANÇAIS ci-dessous)

July 1, 2015

**Choral Canada congratulates the winners in the 2015 National Competition for Canadian Amateur Choirs! The \$5,000 Healey Willan Grand Prize is awarded to Chronos Vocal Ensemble from Edmonton, Alberta.**

A treasured Canadian choral tradition, the celebrated [National Competition for Canadian Amateur Choirs](#) inspires choirs to strive for excellence, provides visibility for amateur choirs of all types and traditions, and encourages the creation and performance of Canadian works. The Competition, presented by Choral Canada in collaboration with the [Canada Council for the Arts](#), [CBC Music](#), [Canadian Music Centre](#) and [Unisong](#), is open to all Canadian amateur choirs and attracts diverse participants from coast to coast.

The 2015 Competition winners were selected by a national jury of esteemed Canadian choral conductors, consisting of Douglas Dunsmore (NL), Morna Edmundson (BC), Elroy Friesen (MB), Christopher Jackson (QC), and Marta McCarthy (ON).

The prestigious **Canada Council for the Arts Healey Willan Grand Prize**, for the finest overall performance in musicianship, technique, and program, was awarded to the [Chronos Vocal Ensemble](#), from Edmonton, AB, conducted by Jordan Van Biert. Chronos Vocal Ensemble also took first prize in Category 6 (Mixed-Voice Adult Choir).

Each choir that enters the Competition must perform an original Canadian piece. The prize for the **Best Performance of a Canadian Work** in any category was awarded to [Phoenix Chamber Choir](#), from Vancouver, BC conducted by Graeme Langager, for their performance of *Gaudium vestrum sit plenum*, by **Graeme Langager**. Phoenix Chamber Choir was also awarded first prize in Category 11 (Contemporary Music).

Cash prizes were also awarded for the top performances in each category. The **2015 Winners** are:

Category 1: Children's Choirs	First Prize	Bach Children's Chorus – Linda Beaupré (Toronto, ON)
Category 2: Upper-Voice Youth Choirs	First Prize	Maureen Forrester Singers – Elvera Froese (Waterloo, ON)
	Second Prize	Ensemble vocal sénior De La Salle – Robert Fillion (Ottawa, ON)

Category 3: Lower-Voice Youth Choirs	First Prize	Amabile Young Men’s Ensemble – Don Sills & Jeff Beynon (London, ON)
Category 4: Mixed-Voice Youth Choirs	First Prize	Kokopelli – Scott Leithead (Edmonton, AB)
	Second Prize	Vancouver Youth Choir – Carrie Tennant (Vancouver, BC)
Category 5: Mixed-Voice Collegiate Choirs	First Prize	UBC University Singers – Graeme Langager (Vancouver, BC)
Category 6: Mixed-Voice Adult Choirs	First Prize	Chronos Vocal Ensemble – Jordan Van Biert (Edmonton, AB)
	Second Prize	Chœur du Plateau – Roseline Blain (Montréal, QC)
Category 7: Mixed-Voice Adult Chamber Choirs	First Prize	Phoenix Chamber Choir – Graeme Langager (Vancouver, BC)
	Second Prize	Ensemble vocal Sainte-Anne Singers – Margo Keenan (Sainte-Anne-de-Bellevue, QC)
Category 8: Equal-Voice Men's Choirs	First Prize	Ensemble Phoebus – Roseline Blain (Montréal, QC)
	Second Prize	Newman Sound Men’s Choir – Jennifer Hart & Colin Taylor (St. John’s, NL)
Category 9: Equal-Voice Women's Choirs	First Prize	McMaster University Women’s Choir – Rachel Rensink-Hoff (Hamilton, ON)
	Second Prize	Ensemble Laude – Elizabeth MacIsaac & Carolyn Howe (Victoria, BC)
Category 10: Pan-Cultural Traditions	Second Prize	Kappella Kyrie Slavic Chamber Choir – Melanie Turgeon (Edmonton, AB)
Category 11: Contemporary Music	First Prize	Phoenix Chamber Choir – Graeme Langager (Vancouver, BC)
	Second Prize	UBC University Singers – Graeme Langager (Vancouver, BC)

The winner of the \$5000 *Canada Council for the Arts Healey Willan Grand Prize* was announced and presented live on Canada Day in Ottawa on the [Unisong Festival](#) stage. All other winners were announced on-air on CBC Radio 2’s *Choral Concert* with host Katherine Duncan on Sunday, June 28<sup>th</sup>.

All of the winners, finalists and other participants created a CBC Music artist page, where audiences can listen to performances by and engage with the participating choirs. Links to each competitor’s CBC artist page and competition audio are available from Choral Canada’s National Competition for Canadian Amateur Choirs website. For links, please visit <http://choralcanada.org/activities-projects/national-competition-for-canadian-amateur-choirs/>

The *National Competition of Canadian Amateur Choirs* is a signature program of the Choral Canada, Canada’s national service organization for choirs and the choral community. For more information please visit [www.choralcanada.org](http://www.choralcanada.org).

## ABOUT Choral Canada

Founded in 1980, Choral Canada (formerly known as the Association of Canadian Choral Communities/Association des communautés chorales canadiennes (ACCC) is Canada's only non-profit professional service organization for choral musicians and administrators. A national voice for over 1100

conductors, a network of 40,000 singers, and with a broad membership of choral composers, choristers, publishers and administrators, Choral Canada promotes its art form at all levels throughout Canada, and supports and encourages the writing and performance of Canadian choral music.

**Mission Statement:** Choral Canada exists to celebrate and champion choral music for all Canadians.

**Advocacy Statement:** Choral singing, an integral part of the Canadian cultural experience, has the power to build communities and transform lives.

### The aims of Choral Canada are:

- To support and encourage participation and excellence in choral music at all levels by offering training, resources, and forums for the exchange of information
- Foster the creation and performance of Canadian choral music
- Partner with like-minded organizations to create a higher profile for choral music at the provincial, national, and international levels
- Help make choral singing available and accessible to all Canadians

Through its programs and services, which include the *Podium biennial national choral conference*, the *National Youth Choir of Canada*, and Canada's national choral journal, *Anacrusis*, Choral Canada is a communication, professional development and advocacy forum for choral communities across the country. Choral Canada is the liaison between the Canadian choral community, other national organizations and a vast international choral network and is the entry point for information about international choral events, festivals and educational opportunities.

### CHORAL CANADA THANKS ITS ADDITIONAL SUPPORTERS OF THIS PROGRAM:



### For more information please contact:

Meghan Hila  
Choral Canada  
[info@choralcanada.org](mailto:info@choralcanada.org)  
647-606-2467



---

## Pour publication immédiate

1 JUILLET 2015

### **Canada Choral félicite les lauréats de l'édition 2015 du Concours national des chœurs amateurs canadiens. Le Prix Healey-Willan de 5000 \$ est décerné au Chronos Vocal Ensemble d'Edmonton (Alberta).**

Précieuse tradition chorale canadienne, le [Concours national pour chœurs amateurs canadiens](#) inspire les chœurs à viser l'excellence, met en valeur les chœurs amateurs de toutes sortes et de toutes les traditions, et encourage la création et l'exécution d'œuvres canadiennes. Ce concours, organisé par [Canada Choral](#), en collaboration avec le [Conseil des arts du Canada](#), [CBC Music](#), [Centre de musique canadienne](#) et [Unisong](#), est ouvert à tous les chœurs amateurs du Canada. Le concours attire des participants d'un océan à l'autre.

Les lauréats du Concours de 2015 ont été choisis par un jury national composé distingués chefs de chœurs canadiens, soit Douglas Dunsmore (T.-N), Morna Edmundson (C.-B), Elroy Friesen (Man.), Christopher Jackson (Que.), et Marta McCarthy (Ont.).

Le prestigieux Grand prix Healey Willan du Conseil des arts du Canada, qui récompense la meilleure prestation, toutes catégories confondues, pour la musicalité, la technique et le programme, a été attribué au Chronos Vocal Ensemble, d'Edmonton (Alberta), dirigé par Jordan Van Biert. Le Chronos Vocal Ensemble a aussi remporté le premier prix dans la catégorie 6 (Chorales d'adultes – voix mixtes).

Chaque chœur participant doit interpréter une composition canadienne originale. Le prix de la meilleure interprétation d'une œuvre canadienne toutes catégories confondues a été décerné au Phoenix Chamber Choir, de Vancouver (Colombie-Britannique), pour son interprétation de *Gaudium vestrum sit plenum*, de Graeme Langager. Le Phoenix Chamber Choir a aussi remporté le premier prix dans la catégorie 11 (musique contemporaine).

Des prix en argent comptant ont aussi été décernés pour les interprétations exceptionnelles dans chaque catégorie. **Les gagnants de 2015** sont les suivants :

Catégorie 1 : Chorales d'enfants	Premier prix	Bach Children's Chorus – Linda Beaupré (Toronto, Ont.)
Catégorie 2 : Chorales de jeunes, voix aiguës	Premier prix	Maureen Forrester Singers – Elvera Froese (Waterloo, Ont.)
	Deuxième prix	Ensemble vocal sénior De La Salle – Robert Fillion (Ottawa, Ont.)
Catégorie 3 : Chorales de jeunes, voix graves	Premier prix	Amabile Young Men's Ensemble – Don Sills & Jeff Beynon (London, Ont.)
Catégorie 4 : Chorales de jeunes, voix mixtes	Premier prix	Kokopelli – Scott Leithead (Edmonton, Alta.)
	Deuxième prix	Vancouver Youth Choir – Carrie Tennant (Vancouver, C.-B)
Catégorie 5 : Chorales universitaires, voix mixtes	Premier prix	UBC University Singers – Graeme Langager (Vancouver, C.-B)
Catégorie 6 : Chorales d'adultes, voix mixtes	Premier prix	Chronos Vocal Ensemble – Jordan Van Biert (Edmonton, Alba)
	Deuxième prix	Chœur du Plateau – Roseline Blain (Montréal, Que.)

Catégorie 7: Chorales de chambre, voix mixtes	Premier prix	Phoenix Chamber Choir – Graeme Langager (Vancouver, C.-B)
	Deuxième prix	Ensemble vocal Sainte-Anne Singers – Margo Keenan (Sainte-Anne-de-Bellevue, Que.)
Catégorie 8 : Chorales d’hommes, voix égales	Premier prix	Ensemble Phoebus – Roseline Blain (Montréal, Que.)
	Deuxième prix	Newman Sound Men’s Choir – Jennifer Hart & Colin Taylor (Saint-Jean, T.-N)
Catégorie 9 : Chorales de femmes, voix égales	Premier prix	McMaster University Women’s Choir – Rachel Rensink-Hoff (Hamilton, Ont.)
	Deuxième prix	Ensemble Laude – Elizabeth MacIsaac & Carolyn Howe (Victoria, C.-B)
Catégorie 10 : Traditions culturelles	Deuxième prix	Kappella Kyrie Slavic Chamber Choir – Melanie Turgeon (Edmonton, Alba.)
Catégorie 11 : Musique contemporaine	Premier prix	Phoenix Chamber Choir – Graeme Langager (Vancouver, C.-B)
	Deuxième prix	UBC University Singers – Graeme Langager (Vancouver, C.-B)

Le vainqueur de la bourse de 5000 \$ rattachée au Prix Healey-Willan du Conseil des arts du Canada a été annoncé et présenté en direct d’Ottawa sur la scène du festival Unisong à l’occasion de la fête du Canada. Tous les autres gagnants de chaque catégorie ont été annoncés sur les ondes de l’émission *Choral Concert* de CBC Radio 2 animée par Katherine Duncan sur le dimanche 28 juin.

Chaque chœur a créé une page d’artiste sur CBC Music permettant au public d’écouter les prestations et de mieux connaître les chœurs participants. Les liens à la page d’artiste de CBC de chaque concurrent et à la diffusion audio sont affichés au site web du Concours national pour chœurs amateurs canadiens du Canada Choral. Prière de visiter le site <http://choralcanada.org/fr/concours-national-pour-choeurs-amateurs-canadiens/>

Le Concours national pour chœurs amateurs canadiens est un programme phare du Canada Choral, l’organisme national de services aux chœurs et aux communautés chorales du Canada. Pour de plus amples informations, nous vous invitons à visiter notre site Web : [www.choralcanada.org](http://www.choralcanada.org).

-30-

### **À propos de Canada Choral**

Fondée en 1980, Canada Choral (anciennement appelée l’Association des communautés chorales canadiennes/Association of Canadian Choral Communities [ACCC]) est la seule association professionnelle à but non lucratif au Canada au service des choristes et administrateurs de chorales.

Voix nationale de plus de 1 100 chefs de chœur et d’un réseau de 40 000 chanteurs, et comptant aussi parmi ses membres des compositeurs, des choristes, des administrateurs et des éditeurs, Canada Choral fait la promotion de cette discipline artistique à tous les paliers au Canada, en plus de soutenir et d’encourager la composition et l’exécution de la musique chorale canadienne.

**Énoncé de mission** : Canada Choral a pour vocation de célébrer et de promouvoir la musique chorale pour tous les Canadiens.

**Énoncé de défense des intérêts** : Le chant choral, qui fait partie intégrante de l’expérience culturelle canadienne, a le pouvoir de bâtir des communautés et de transformer des vies.

### Canada Choral poursuit les buts suivants :

- appuyer et encourager la participation et l'excellence en musique chorale à tous les niveaux en offrant de la formation, des ressources et des tribunes d'échange de renseignements;
- favoriser la création et l'exécution de la musique chorale canadienne;
- s'associer à des organismes aux vues similaires afin de rehausser la notoriété de la musique chorale aux échelons provincial, national et international;
- contribuer à rendre le chant choral disponible et accessible pour tous les Canadiens.

Par ses programmes et services, qui incluent la conférence biennale nationale *Podium*, le Chœur national des jeunes du Canada et la revue nationale du Canada pour les communautés chorales, *Anacrusis*, Canada Choral est en fait le forum de communication, de perfectionnement professionnel et de défense des intérêts pour les communautés chorales du Canada. Canada Choral se veut le trait d'union entre les communautés chorales, les autres organismes nationaux et un vaste réseau choral international, en plus d'être le guichet d'accès à l'information sur les événements, les festivals et les occasions de perfectionnement dans la discipline de la musique chorale sur la scène internationale.

### CANADA CHORAL REMERCIE LES COLLABORATEURS SUPPLÉMENTAIRES QUI SE SONT JOINTS À SES EFFORTS POUR CE PROGRAMME :



### Pour obtenir de plus amples renseignements, prière de communiquer avec :

Meghan Hila  
Canada Choral  
[info@choralcanada.org](mailto:info@choralcanada.org)  
647-606-2467

